江西省教育委员会 JIANGXI PROVINCIAL EDUCATION COMMISSION



江西高等教育 HIGHER EDUCATION IN JIANGXI

工 西 省 高 等 教 育 HIGHER EDUCATION IN JIANGXI

編輯出版: 江西省教育委员会 材料图片提供: 江西大学等24所普通、成人高 等学校,省教委有关处(室)。 文字编审: 沈乐年 揭宁元 钟 宁 英文审定: 罗达・努德曼斯 钟 宁 出版日期: 1988年10月 印 刷: 江西农业大学印刷厂

Publisher: Jiangxi Prov. Education Conmission
Material Resources: Jiangxi Univ.and other
regular & adult institutions of higher education
in Jiangxi Province; Administrative Divisions
Concerned With Jiangxi Education Commission
Chinese Editors: Shen Le-nian, Jie Ningyuan,
Zhong Ning
English Editors: Rhoda Noordmans. Zhong Ning

English Editors: Rhoda Noordmans, Zhong Ning Date of Publication: October 1988 Printer: The Printing Press of Jiangxi Agnicultural University

CONTENTS

	OF INTERNE
目 录	Higher Education in Jiangxi (2)
	Division of Institutions of Higher
江西省高等教育概况(1)	Education by Type (5)
江西省高等学校分类情况(3)	Geographical Distribution Chart of
江西省高校分布图	Institutes of Higher Education In Jiangxi
部分高等学校简介(按英文字母次序排列)	Brief Introduction to Institutions of
华东地质学院(7)	Higher Education. East China Geological Institute (7)
华东交通大学(8)	East China Jiaotong University (9)
抚州师范专科学校(9)	Fuzhou Teachers School (10)
赣 南医学院(11)	Gannan Medical College (11)
赣 南师范学院(12)	Gannan Teachers College (12)
江西农业大学(13)	Jiangxi Agricultural University (14)
Annual of Annual of Annual of the Control of the Co	Jiangxi College of Traditional Chinese
江西中医学院(15)	Medicine (16)
江西教育学院(17)	Jiangxi Institute of Education (18)
江西财经学院(19)	Jiangxi Institute of Finance and Economics
江西医学院(21)	Jiangxi Medical College (22)
江西师范大学(23)	Jiangxi Normal University (24)
江西工业大学(25)	Jiangxi Polytechnic University (26)
江西大学(27)	Jiangxi University (28)
吉安师范专科学校(29)	Ji'an Teachers School (30)
景德镇陶瓷学院(31)	Jingdezhen Ceramic Institute (32)
	Jiujiang Medical School (34)
九江医学专科学校(33)	Jiujiang Teachers School (35)
九江师范专科学校(34)	Nanchang Institute of Aero-Technology
南昌航空工业学院(36)	Nanchang School of Water
南昌水利水电专科学校(38)	Conservancyand Hydro-Power (39)
南昌职业技术师范学院(40)	Nanchang Vocational and Technical
上饶师范专科学校(42)	Teachers College (41)
南方冶金学院(43)	Shangrao Teachers School (42)
	South China Metallurgical Institute (43)
宜春医学专科学校(44)	Yichun Medical School (44)
官春师范专科学校(45)	Yichun Teachers School (45)

江西省高等教育概况

江西省,简称赣。位于中国东南部,长江中、 下游南岸。面积166,900多平方公里,人口3,500余 万,自然资源丰富,是全国重要商品粮基地之一。

为适应经济建设和开发江西的需要,江西省高等教育现已初具规模,并稳步发展。全省现有全日制普通高等学校30所(含中央部属7所,省属23所),其中:综合性大学1所,工科院校7所,农林院校2所,医药院校5所,师范院校8所,财经院校1所,政法院校1所,职业大学5所。在校硕士研究生566人,本专科学生52,000余人,专任教师9,198人(含教授187人,副教授1,590人,讲师2,442人)。全省高校56个学科(专业)拥有硕士学位授予权。

为了贯彻对外开放的方针,全省已有8所院校与国外15所院校建立了校际学术交流联系。近几年来,15所院校聘请了外籍教师。目前在校任教的外籍教师有42人。同时,各院校还经常邀请外籍教授、学者到校短期讲学,也应邀到国外讲学、合作研究或参加其他学术活动。江西农业大学、南方冶金学院和江西中医学院从1985年开始接受外国留学生。

全省现有独立设置的各类成人高等学校28所,

在校学生 38,997 人。其中广播电视大学 1 所, 教育学院 7 所,管理干部学院 3 所,职工高等学校 17 所,现有专任教师 1,635 人。此外,普通高等学校设置夜大学 8 所、函授 部 5 所, 共 有 学 生 9,541 人。

从1984年起实行高等教育自学考试制度,现已 开考12个专业,81门课程。至1987年底已有3,353 人考试合格,取得毕业证书。高等教育自学考试 制度的建立为广大有志青年开辟了一条自学成才之 路。

为了提高教学质量和直接为经济建设服务,江西省普通高校共设有科学研究所(室)65个(其中理工农医科研机构59个,文科科研机构6个)。1978至1986年,在理工农医等方面共取得应用科技成果335项,在哲学和社会科学方面取得成果2,961项,分别达国内和省内先进水平。在省一级以上学术刊物上共发表科研学术论文2,728篇,出版教材、专著949种。对促进学术交流,提高教学质量,推动四化建设的发展,起了积极的作用。

江西省高等教育事业前景光明,现已遵照"教育要面向现代化,面向世界,面向未来"的要求,深入教育改革,加强对外开放,使江西省高等教育事业持续稳定发展,更好地为建设江西服务。

Higher Education in Jiangxi

The province of Jiangxi, also called Gan, is situated south of the middle and lower reaches of the Changjiang (Yangtze) River in southeastern China. It covers an area of more than 166,900 square kilometers, and has a population of more than 35 millions. The province has abundant natural resources, and is one of the main grain production bases in China.

Demands for economic construction and development in Jiangxi province challenged the province's institutions of higher education to revitalization and steady series of achievements. Currently there are 30 facilities of higher education in the province, including one comprehensive university, seven institutions of science and technology, two colleges of agriculture and forestry, five colleges of medicine and pharmacy, eight normal universities and colleges, one institute of finance and economics, institute of political science and law, and five vocational colleges. These institutions enroll a total of 565 graduate students and more than 52,000 undergraduates. They employ 9,198 full time teachers, of whom 187 are professors, 1,590 are associate professors, and 2,442 are lecturers. They have authority to confer Master's Degrees in 56 majors.

In accordance with the policies of opening to the outside world, eight of Jiangxi's institutions of higher education cooperate and engage in academic exchanges with fifteen universities or colleges abroad. Fifteen have

in recent years invited an impressive number of foreign teachers and scholars to lecture, both long and short term. At the present time, 42 long-term foreign teachers are employed as full time faculty. Several Chinese teachers and scholars have been sent abroad to be involved in teaching, researches, and other academic activities. Since 1985, foreign students have been accepted to study in Jiangxi Agricultural University, South China Metallurgical Institute, and Jiangxi Institute of Traditional Chinese Medicine.

Jiangxi Province has 28 adult education facilities with a total enrollment of 38,997 students. These schools are Jiangxi Radio and TV University, seven education institutes, three administrator training colleges, and 17 in-service refresher schools. They employ a total of 1,635 full time teachers. In addition, many evening schools and correspondence schools associated with universities and colleges also offer higher education to adults. They enroll a total of 9,541 students.

In 1984, the Jiangxi Province Education Commission launched a Higher Education Certificate Examination System for Self-Instructed Young People. Presently, the program includes 81 courses in 12 majors. By the end of 1987, 3,353 people had passed the examinations and were awarded certificates. The program offers an alternative course of action to young people who have failed their first attempt at the college entrance examination.

In an effort to improve teaching standards and speed economic construction in the

province, nearly all universities and colleges in Jiangxi have established research institutes on their own campuses. Of 65 such facilities, six specialize in liberal arts, and 59 specialize in science, technology, agriculture, and medicine. From 1978 to 1986, 335 research projects in science, technology, agriculture, and medicine, and 2,961 projects in liberal arts, have been recognized on the state, or provincial level for both theoretical and practical value. Also between 1978 and 1986, members of the academic communities published 2,728 academic theses, and a total of 949 monographs, textbooks and aids and creations in extro-provincial publications. Thus. members of Jiangxi's institutions of higher education are actively involved in promoting academic exchanges, improving educational standards, and assisting economic construction.

Acting on the motto, "Facing modernization, the world, and the future," education leaders in Jiangxi anticipate a bright future for higher education in the province. Consistent reforms and continuing academic exchanges with foreign countries will ensure a steady and rational development, enabling the higher education system to adapt to the rapid development of economic construction in Jiangxi Province.

江西省高等学校分类情况

I、普通高等院校情况

- 1、本科院校(学制4~5年) 华东地质学院(抚州市) 华东交通大学(南昌市) 赣南医学院(赣州市) 赣南师范学院(赣州市) 江西农业大学(南昌市) 江西中医学院(南昌市) 江西财经学院(南昌市) 江西医学院(南昌市) 江西师范大学(南昌市) 江西工业大学(南昌市) 江 西 大 学(南昌市) 景德镇陶瓷学院(景德镇) 南昌航空工业学院(南昌市) 南昌职业技术师范学院(南昌市) 南方冶金学院 (赣州市)
- 2、专科学校(学制2~3年) 抚州师范专科学校(抚州市) 江西公安专科学校(南昌市) 吉安师范专科学校(吉安市) 九江医学专科学校(九江市) 九江师范专科学校(九江市) 南昌水利水电专科学校(南昌市) 上饶师范专科学校(上饶市) 宜春农业专科学校(宜春市)

宜春师范专科学校(宜春市)

3、短期职业大学(学制2—3年) 抚州职业大学(抚州市) 共青职业学院(九江市德安县) 九江职业大学(九江市) 南昌职业大学(南昌市) 新余职业大学(新余市)

Ⅱ、成人高等学校

1、职工高等学校

江西国防工业大学(南昌市) 江西电力职工学校(南昌市) 江西机械职工大学(南昌市) 江西纺织工业职工大学(南昌市) 吉安地区工业职工大学(吉安市) 景德镇陶瓷职工大学(景德镇市) 南昌市业余大学(南昌市) 南昌市工人业余大学(南昌市) 国营昌河飞机制造厂职工学院(景德镇市) 南昌飞机制造公司工学院(南昌市) 江西钢厂职工大学(新余市) 南昌钢铁厂职工大学(南昌市) 新余钢铁厂职工大学(新余市) 江西省人民银行职工大学(南昌市) 萍乡煤矿职工大学(萍乡市) 萍乡市职工大学(萍乡市) 宜春市职工大学(宜春市)

2、管理干部学院 江西行政干部管理学院(南昌市) 江西经济管理干部学院(南昌市)

江西财经管理干部学院(南昌市)

3、教育学院

贛州教育学院(赣州市)江西教育学院(南昌市)吉安教育学院(吉安市)景德镇教育学院(景德镇市)九江教育学院(九江市)南昌教育学院(南昌市)莽乡教育学院(莽乡市)

4、广播电视大学 江西广播电视大学(南昌市)

DIVISION OF INSTITUTIONS OF HIGHER EDUCATION BY TYPE

I. REGULAR HIGHER EDUCATIONAL INSTITUTIONS

1. UNIVERSITES/COLLEGES (four or five

year courses of study)

East China Geological Institute(Fuzhou)

East China Jiaotong University (Nanchang)

Gannan Medical College (Ganzhou)

Gannan Teachers College (Ganzhou)

Jiangxi Agricultural University (Nanchang)

Jiangxi College of Traditional Chinese
Medicine (Nanchang)

Jiangxi Institute of Finance and Economics (Nanchang)

Jiangxi Medical College (Nanchang)

Jiangxi Normal University (Nanchang)

Jiangxi Polytechnic Uiniversity (Nanchang)

Jiangxi University (Nanchang)

Jindezhen Ceramic Insitute (Jindezhen)

Nanchang Institute of Aero-Technology (Nanchang)

Nanchang Vocational and Technical Teachers
College (Nanchang)

South China Metallurgical Institute (Ganzhou)

2. SPECIALIZED SCHOOLS (two or three

year courses of study)

Fuzhou Teachers School (Fuzhou)

Jiangxi Public Security School (Nanchang)

Ji'an Teachers School (Ji'an)

Jiugiang Medical School (Jiujiang)

Jiujiang Teachers School (Jiujiang)

Nanchang School of Water Conservancy and Hydro-Power (Nanchang)

Shangrao Teachers School (Shangrao)

Yichun Agricultural School (Yich...)

Yichun Medical School (Yichun)

Yichun Teachers School (Yichun)

3. SHORT TERM VOCATIONAL EDUCATION

INSTITUTIONS (two or three year courses of study)

Fuzhou Vocational Institute (Fuzhou)

Gongqing Vocational Institute (Jiujiang)

Jiujiang Vocational Institute (Jiujiang)

Nanchang Vocational Institute (Nanchang)

Xingyu Vocational Institute (Xingyu)

II. INSTITUTIONS OF CONTINUING EDUCATION FOR ADULTS

1. UNIVERSITIES FOR STAFF AND WORKERS

Jiangxi Defence Industry Workers College (Nanchang)

Jiangxi Electrical Engineering Workers
College (Nanchang)

Jiangxi Machinery Engineering Workers
College (Nanchang)

Jiangxi Textile Industry Workers College (Nanchang)

Ji'an Industrial Engineering Workers College
(Ji'an)

Jindezhen Ceramic Engineering Workers
College (Jindezhen)

Nanchang Spare-time College

Nanchang Workers Spare-time College

Pingxiang Coal Mine Workers College

(Pingxiang)

Pingxiang Staff and Workers College(Pingxiang)

The Workers Engineering Institute of Changhe Machinery Factory (Jindezhen)

- The Workers Engineering Institute of Hongdu Machinery Factory (Nanchang)
- The Workers Engineering Institute of Jiangxi Steelwo.ks (Xingyu)
- The Workers Engineering Institute of Nanchang Steelworks (Nanchang)
- The Workers Engineering Institute of Xingyu Steelworks (Xingyu)
- The Workers Institute of Jiangxi People's

 Bank (Nanchang)
- Yichun Staff and Workers College (Yichun)
- 2. ADMINISTRATIVE STAFF TRAINING INSTITUTES
 - Jiangxi Administrator Training College of Administrations (Nanchang)
 - Jiangxi Administrator Training College of

Economics (Nanchang)

Jiangxi Administrator Training College of Finance and Economics (Nanchang)

- 3. EDUCATION COLLEGES
 - Ganzhou Institute of Education (Ganzhou)
 Jiangxi Institute of Education (Nanchang)
 Ji'an Institute of Education (Ji'an)
 Jindezhen Institute of Education (Jindezhen)
 Jiujiang Institute of Education (Jiujiang)
 Nanchang Institute of Education (Nanchang)
 Pingxiang Institute of Education (Pingxiang)
- 4. RADIO AND TV UNIVERSITY
 Jiangxi Radio and TV University (Nanchang)

华东地质学院

华东地质学院是核工部直属的一所高等学校, 其前身为1965年创建于山西的太谷地质学校,1959 年南迁于江西省抚州市。

学院设7个系,有10个专业:铀矿地质勘查、 岩石矿物、勘查地球物理、工业分析、化学师资、 水文地质与工程地质、工程测量、电子技术应用、 计算机应用和经济管理。自建校以来,学院为国家 培养了5,000多名高、中级各类铀矿地质人才。现有 学生1,475人(含本、专科生,研究生)。学院具有 学士位授予权,地质、岩矿、水文等专业已招收攻 读硕士学位的研究生。

学院现有教职工700人,其中专任教师330人(教授、副教授29人,讲师95人);设有28个教研室,3个研究室,52个实验室和一个测试中心。学院添置了一批精密尖端仪器,新建的图书馆藏书27万余册,各种期刊1,100多种,陈列馆陈列标本2,000件,其中稀少珍贵标本110件。校园占地面积15公顷,建筑面积80,000平方米。校内绿树成荫,繁花似锦,被评为全国绿化先进单位。

East China Geological Institute

East China Geological Institute is an institute of higher education under the administration of the Ministry of Nuclear Industry. It was founded in 1956 as Taigu Geological School in Shanxi Province and was moved to its present location in 1959.

The institute's seven departments offer the majors: Uranium Geological Exploration, Petrology and Mineralogy, Geophysical Exploration, Industrial Chemical Analysis, Chemistry Education, Hydrogeology and Engineering Geology, Engineering Survey, Application of Electronic Techniques, Application of Computers, and Economic Management. Since its founding, the institute has trained more than 5,000 uranium specialists working in China.

A total of 1,475 graduates, undergraduates, and technical trainees attend the school. The institute has authority to confer Bachelor's Degrees, and has now enrolled post-graduate students as well to study for Master's Degrees in Geology, Hydrogeology, and Petrology and Mineralogy.

Some 700 faculty and staff members are employed by the institute, including 330 teachers. Of these teachers, 29 are professors and associate professors, and 95 are lecturers. Utilizing precise and state-of-the-art instruments are 28 teaching and research sections, three research sections, 52 laboratories, and one test center. The newly-built library houses some 270,000 books and 1,100 periodicals and newspapers. Two thousand earth samples, of which about 110 are rare, are on exhibit in the institute's museum.

The campus of East China Geological Institute covers an area of 15 hectares and has 80,000 square meters of building floor space. The beautifully landscaped grounds have earned recognition as one of China's outstanding examples of afforestation.

华东交通大学

华东交通大学是铁道部直属的一所工管结合的 高等学校,创办于一九七一年。

学校现有建筑工程、机械工程、电气工程、经济管理4个系,设置工业与民用建筑工程、给水排水工程、机械制造工艺与设备、电力牵引与传动控制、铁道电气化、计算机应用、工业电气自动化、工业会计、计划统计等9个专业。学校有基础课部、干部培训部、力学研究室、热加工研究室、电子计算中心、电数中心、测试中心及29个实验室。学校藏书25万册,中外期刊2千余种。学校具有学士学位授予权。有的专业(学科)已招收攻读硕士学位研究生。

现有在校学生1,826人,教职工966人,其中专任 教师343人(含教授、副教授56人,讲师106人)。学 校占地1,600余亩,建筑面积10多万平方米。

East China Jiaotong University

East China Jiaotong University, founded in 1971, specializes in engineering and management under the jurisdiction of the Ministry of Railways.

The university's four academic departments are Civil Engineering, Mechanical Engineering, Electrical Engineering, and Economic Administration. Its nine specialities are Industrial and Civil Construction, Water Supply and Drainage Engineering, Mechanical Manufacture Technology and Equipment, Electric Traction and Transmission Control, Railway Electronics, Computers and Their Application, Industrial Electrical Automation, Industrial Accounting, and Planning and Statistics. Two additional departments are Basic Courses and Cadre Training. The university also has research sections for Mechanics, Hot Forming, Centers for Computing, Metering, and Audio-Visual Teaching, It has 29 laboratories and a library with 250,000 volumes and over 2,000 periodicals published both at home and abroad. Although the university is currently authorized to award only Bachelor's Degrees, some specialities have already enrolled graduate students.

As of 1987, the school enrolls 1,826 students. The staff numbers 966, among whom 343 are full-time teaching staff (56 professors and associate professors, and 106 lecturers). The campus area is more than 1,600 mu (over 96 hectares); building floor space is over 100,000 square meters.

抚州师范专科学校

抚州师范专科学校创办于一九七七年。其前身是江西师范学院抚州分院。学校现设有政治、中文、英文、数学、物理、化学、作物、体育等八个专业。另外还招收成人教师专科班。从1986年秋季起,全校各专业学制均由三年改为二年。

自创办以来,学校已培养出七届毕业生约3,000 人,培训本地区中学教师、实验人员及教育行政干部共300多人。

学校现有在校专科学生 1,724 人。全校教职工 共400人。其中专任教师214人(含教授、副教授 14人,讲师、工程师71人)。

近年来,学校在学术交流和科学研究方面都有新的进展。在理论研究方面,关于王安石教育思想研究列入了省教育科学研究所的科研项目。还积极开展对地方文化名人的研究,其中关于汤显祖、曾巩、"二晏"等名人的研究取得了新的进展。在模糊数学方面的研究成果达到了国内外同行的先进水平;在代数赋值论研究方面,达到了省内同行先进水平。在应用研究方面也取得较好成果,数学系教师研制的园锥曲线规已被国家专利局授予专利权。

学校重视加强图书资料、实验室和仪器设备方面的建设。现有实验室21个,外语语言实验室1个。校图书馆和学科资料室有中外文藏书27万册,中外文期刊达1,000种。

学校编辑出版有《抚州师专学报》(分哲学社 会科学版和自然科学版)。

学校现占地124亩。有校舍建筑面积4.5万平方 米。

Fuzhou Teachers School

Fuzhou Teachers school, formerly called Fuzhou Teachers College Affiliated with Jiang-xi Teachers College, was established in 1977. Its eight major departments are Physical Education, Mathematics, Physics, Chemistry, Political Education, Chinese, Biology, and English. It also offers several teachers training classes. The period of schooling was adjusted from three years to two in the autumn semester of 1986.

Since 1977, the school has graduated about 3,000 students and has trained over 300 local middle school teachers, laboratory workers, and teaching administrators. Currently the student body numbers 1,724 with a staff of 400. Of 214 faculty members, 14 are professors and associate professors, 71 are lectures and engineers.

In recent years, the school has advanced to a new stage in academic exchanges and scientific researches. In theoretical research, the study of Wang Anshi's Educational Thought is listed in the Provincial Educational Research Projects. Studies are in full swing on local men of letters, such as Tang Xianzu, Zeng Gong, Yan Shu, and Yan Jidao. The Study of Fuzzy Mathematics is at the advanced level at home and abroad, while the study of valuation theory has reached the provincial advanced level. In the field of application research, the State Patent Office has patented the Conic Compasses invented by one of the teachers in the Mathematics Department of the School.

Valued educational assets of the school are its 21 laboratories, sound lab, and library of 270,000 volumes and 1,000 different journals

The "Journal of Fuzhou Teachers School" is edited and published by the school, in social sciences and natural sciences editions.

The campus covers an area of 124 mu. Total building floor space is 45,000 square meters.

赣南医学院

赣南医学院,其前身是赣南医学专科学校,创 办于1958。现设有医学、生理卫生师资兼校医和妇 女儿童保健等三个专业,学制均为三年。经国家教 委批准,从1988~89学起,开始招收5年制本科生。 学校改名为赣南医学院。

现在校学生892人, 教职工356人, 其中教师156人(含高级职称11人、中级职称38人)。自建校以来, 共培养大专毕业生3,404人, 培训各级各类医务人员3,907人。

赣南医院设有24个教研室,3个研究室。有附属医院一所,共有病床202张。校图书馆藏书12万多册,编辑出版《赣南医学院学报》,每年出版二期,在国内交流。

学校占地155亩,校本部建筑面积 3 万余 平 方 米。

Gannan Medical College

Gannan Medical Cellege, originally Gannan Medical School, was established in 1958. It offers three-year majors in Medical Science, Health Sciences on Women and Childern, as well as Psysiological Teachers for secondary schools.

Approved by the State Education Commission, the school will offer five-year courses of study starting in the 1988—89 school year, therefore its name has been changed to Gannan Medical College.

Since its founding, the college has trained 3,404 graduates and 3,907 other medical workers. Currently, 892 students study three-year courses in one of three specialities offered by the college. Of 356 administrative staff members, 156 are teachers, including 11 with high technical or professional titles, and 38 with intermediate titles.

The college has 24 teaching and research sections, three laboratories, and an affiliated 202-bed hospital. "The Journal of Gannan Medical College" is edited and published biannually. The College library contains 120,000 volumes.

Located on Qingnian Road in Canzhou, Jiangxi, the campus of Gannan Medical College occupies 155 mu. Building floor space is over 30,000 square meters.

赣南师范学院

赣南师范学院创办于一九五八年。

学校设有中文、外语(英语)、政教、艺术(音乐、美术),数学、物理、化学、体育8个系9个专业。中文、数学、物理、化学、体育、外语六个专业为本科,学制四年;其它专业均为专科,学制二年。现有教职工719人,其中专任教师321人(含教授、副教授44人,讲师76人)。现有在校学生2,291人。自建校以来,已培养出大专毕业生6,500余人,培训中学教师和教育行政干部3,000余人。

学校编辑出版《赣南师范学院学报》等刊物, 图书馆藏书48万余册,中外文期刊1,000余种。

学校设有附属学校(中学、小学、幼儿园)、 教学仪器厂、印刷厂、农厂。院本部占地111亩, 建筑面积6.5万余平方米。

Gannan Teachers College

Situated in Ganzhou in the south of Jiang-xi province, Gannan Teachers College was founded in 1958. Its eight departments are Chinese Language and Literature, Foreign Languages and Literature(currently only English), Mathematics, Physics, Chemistry, Physical Culture, Political Education, and Fine Arts (with specialities in music and painting). Of these, the first six offer four-year courses of study, while the remaining two are two-year courses.

The present teaching and administrative staff of 719 includes 321 full-time teaching personnel, of whom 44 are professors and associate professors, and 76 are lecturers. Student enrollment is 2,291.

Since it was founded, the college has supplied the state with more than 6,500 regular graduates and has trained more than 3,000 middle school teachers and educational executives.

The college issues several publications, the "Journal of Gannan Teachers College" being the most important. The library has some 480,000 volumes and subscribes to over 1,000 Chinese and foreign periodicals.

Affiliated with Gannan Teachers College are a kindergarten, elementary school, and aecondary school. The college also runs a farm, a printing house, and a factory of educational supplies.

The college campus covers an area of 111 mu, with building floor space of approximately 65,000 square meters.

江西农业大学

江西农业大学,是一所培养本科生为主的综合性农业大学,是全省重点大学之一,直属江西省人民政府领导,校址南昌市郊。江西农业大学原由江西农学院与江西共产主义劳动大学总校合并而成。

学校现设有农学、林学、植物保护、园艺、畜牧兽医、农业工程、农业经济7个系,下设作物、植物遗传育种、土壤与植物营养、植物保护、果树、蔬菜、林学、农牧业经济管理、畜牧、兽医、农(畜、水)产品贮藏与加工、农业机械化等12个本科专业,学制4或5年和园林绿化、林业经济、农业财会、饲料科学、农村能源等5个专科专业,学制2或3年。其中作物载培学与耕作学,森林植物学,动物生理学、动物生化学、动物生产学、兽医内科

学、动物遗传育种学、动物解剖学组织学与胚胎学、 兽医微生物学与免疫学等专业(学科)有硕士学位 授予权,并招有研究生班和农职业师资班。学校还 设有江西省饲料科学研究所、畜禽疾病防治研究 所、农作物研究所、昆虫研究所。

全校教师580人,其中教授、副教授121余人,讲师113余人,另聘是外籍教师2人。在校学生2,900余人,其中专科生600余人、本科生1,900余人、成人专修科300余人、研究生55人,另有函授生300人。

学校图书馆现有藏书40余万册,学校主要出版物《江西农业大学学报》,季刊,自然科学版,每年增刊社会科学版和译丛一期。

学校建有农业技术培训推广中心,为培训江西 省农业领导干部和技术干部,向农村推广现代化农 业新技术服务。